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Protokół  Nr 50/2012 
z posiedzenia Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej 

odbytego w dniu 16.05.2012 r. 
o godz. 11:00 w Starostwie Powiatowym 

przy ul. Wrocławskiej 2 w Środzie Śląskiej 
 

Obecni: 
Sebastian Burdzy – Starosta 
Mieczysław Kudryński - Wicestarosta 
Czesław Kaczmarek – członek Zarządu 
Józef Chabraszewski – członek Zarządu 
Grzegorz Pierzchalski – członek Zarządu  
oraz 
Mariusz Żałobniak – Sekretarz Powiatu 
Janina Gawlik – Skarbnik Powiatu 
Witold Rutkowski – Przewodniczący Rady Powiatu w Środzie Śląskiej 
Zuzanna Jaskuła – Kierownik Wydziału EKS Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej 
Katarzyna Misiuna – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Środzie Śląskiej  
 
Starosta 
Przywitał przybyłych na posiedzenie członków Zarządu, a następnie przedstawił porządek 
posiedzenia:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 
3. Przyjęcie protokołu Nr 48/2012, Nr 49/2012 z posiedzeń Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej. 
4. Podjęcie uchwał Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej w sprawie: 

- powołania Komisji Konkursowej opiniującej oferty złożone na otwarty konkurs ofert na realizację zadań 
publicznych Powiatu Średzkiego w 2012 roku, 
- uchylenia uchwały Nr 102/2011 Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 7 grudnia 2011 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na wynajem w trybie bezprzetargowym garażu zlokalizowanego w budynku 
Powiatowego Urzędu Pracy w Środzie Śląskiej przy ulicy Wrocławskiej 4.  

5. Zaopiniowanie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 
- utworzenia Szkoły Przysposabiającej do Pracy w Specjalnym Ośrodku Szkolno – Wychowawczym w 
Środzie Śląskiej przy ul. Kilińskiego 33, 
- przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej Nr 1 w Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych 
Nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Środzie Śląskiej, 
- likwidacji Liceum Profilowanego w Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 im. Mikołaja 
Kopernika w Środzie Śląskiej, 
- likwidacja Technikum Handlowego w Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 im. Mikołaja 
Kopernika w Środzie Śląskiej, 
- likwidacji Szkoły Policealnej w Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 im. Mikołaja 
Kopernika w Środzie Śląskiej, 
- przekształcenia Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Powiatowym Zespole 
Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Środzie Śląskiej, 
-  likwidacji Szkoły Policealnej – Policealne Studium Socjalne w Środzie Śląskiej, 
- przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Specjalnym Ośrodku Szkolno – Wychowawczym w 
Środzie Śląskiej, 
- likwidacji Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych 
Nr 2 im. Wincentego Witosa w Środzie Śląskiej, 
- likwidacji Policealnej Szkoły Zawodowej w Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 im. 
Wincentego Witosa w Środzie Śląskiej, 
- likwidacji Technikum Uzupełniającego dla Dorosłych w Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjlanych 
Nr 2 im. Wincentego Witosa w Środzie Śląskiej, 
- likwidacji Zasadniczej Szkoły Zawodowej dla Dorosłych w Powiatowym Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 2 im. Wincentego Witosa w Środzie Śląskiej, 
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- zamiaru przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej Nr 2 w Powiatowym Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 2 im. Wincentego Witosa w Środzie Śląskiej, 
- przyjęcia logo Powiatu Średzkiego oraz określenia zasad jego używania.  

6. Przyjęcie stanowiska w sprawie: 
- wniosku Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, dotyczącego przeznaczenia z kosztów obsługi zadań 
PFRON kwoty 10 000 zł. na opłacenie ekspertyz budowlanych związanych z likwidacją barier 
architektonicznych u osób indywidualnych niepełnosprawnych, 
- przyznawania rodzinom zastępczym dofinansowania do wypoczynku dzieci poza miejscem 
zamieszkania oraz jednorazowe świadczenie związane z przyjęciem dziecka do rodziny zastępczej, 
- wstępnego raportu firmy Benefit Consulting Group S.C.  odnośnie optymalizacji kosztów w kategorii 
energii elektrycznej dla Powiatu Średzkiego, 
- wniosku Dolnośląskiego Stowarzyszenia Dzieciom i Młodzieży z MPDz „OSTOJA” we Wrocławia o 
odroczenie terminu wypowiedzenia użytkowania powierzchni przy ul. Kilińskiego 30 w Środzie Śląskiej do 
czasu rozwiązania problemów lokalowych, 
- zbycia w drodze bezprzetargowej mienia Powiatu: w obrębie Lipnica oraz w obrębie Chomiąża, 
- nieruchomości położonej w obrębie Osiek, 
- nieodpłatnego przekazania na rzecz Gminy Miękinia drogi powiatowej nr 2051 D relacji Krępice – 
granica powiatu średzki/wrocławski – ciąg ulicy Leśnej w Krępicach na terenie Gminy Miękinia 
stanowiącej własność Powiatu Średzkiego. 

7. Sprawy różne. 

Za  przyjęciem porządku członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 
 

ZA –  5 P – 0 W - 0 
 
Ad. 3/ Przyjęcie protokołu Nr 48/2012, Nr 49/2012 z posiedzeń Zarządu Powiatu w Środzie 
Śląskiej. 
 
Za przyjęciem protokołu Nr 48/2012 z dnia 18.04.2012 r.  członkowie Zarządu głosowali:  
 
                                                                 Za-5 W-0 P-0 
 
Za przyjęciem protokołu Nr 49/2012 z dnia 26.04.2012 r.  członkowie Zarządu głosowali: 
  
                                                                 Za-5 W-0 P-0 
 
Ad.4/ Podjęcie uchwał Zarządu Powiatu w sprawie: 

  
 - powołania Komisji Konkursowej opiniującej oferty złożone na otwarty konkurs ofert na realizację zadań 
publicznych Powiatu Średzkiego w 2012 roku, 

 

Za podjęciem powyższej uchwały członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 
 

ZA – 5 P – 0 W – 0 
 

- uchylenia uchwały Nr 102/2011 Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 7 grudnia 2011 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na wynajem w trybie bezprzetargowym garażu zlokalizowanego w budynku 
Powiatowego Urzędu Pracy w Środzie Śląskiej przy ulicy Wrocławskiej 4.  

Za podjęciem powyższej uchwały członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 
 

ZA – 5 P – 0 W – 0 
 
Ad. 5/ Zaopiniowanie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 
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- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2012 
 
Skarbnik 
Omówiła uchwałę. 
 
Za pozytywnym zaopiniowaniem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
 
                                                                  Za - 5 W - 0 P - 0 
 

- utworzenia Szkoły Przysposabiającej do Pracy w Specjalnym Ośrodku Szkolno – Wychowawczym w 
Środzie Śląskiej przy ul. Kilińskiego 33, 

 
Starosta 
Powiedział, że to jest nowa uchwała, która otwiera z dniem 1 września szkołę 
przysposabiającą. 
 
Sekretarz 
Dodał, że jest to na wniosek rady rodziców, rady szkoły oraz dyrekcji z uzasadnieniem, że 
dzieci po zakończeniu gimnazjum często nie trafiają na rynek pracy. Ta szkoła w opinii 
wszystkich organów szkoły jak najbardziej będzie służyła temu, żeby przygotować dzieci do 
lepszego zdobycia pracy, czy realizacji innych zajęć w przyszłości.   
 
Za pozytywnym zaopiniowaniem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
 
                                                                  Za - 5 W - 0 P - 0 
 

- przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej Nr 1 w Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych 
Nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Środzie Śląskiej, 

 
Za pozytywnym zaopiniowaniem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
 
                                                                  Za - 5 W - 0 P - 0 
 

- likwidacji Liceum Profilowanego w Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 im. Mikołaja 
Kopernika w Środzie Śląskiej, 

 
Starosta 
Wyjaśnił, że nie będzie naboru do klasy pierwszej, natomiast zostaje druga i trzecia klasa. 
 
Wicestarosta 
Zapytał jaka to będzie szkoła, skoro nie będzie Liceum Profilowanego? 
 
Starosta 
Odpowiedział, że ta sama, natomiast nie będzie już naboru. 
 
Wicestarosta 
Powiedział, że naboru nie będzie, ale szkoła będzie. 
 
Starosta 
Dodał, że dotychczasowi uczniowie będą kontynuować naukę do zakończenia cyklu. 
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Wicestarosta 
Powiedział, że z dyskusji która odbyła na konwencie starostów wynika, że brak naboru powinien 
skutkować podjęciem uchwały intencyjnej w tej sprawie, bo uchwała likwidacyjna powinna być 
podjęta wtedy kiedy już szkoły nie będzie. Szkoła będzie jeszcze funkcjonować przez dwa lata, a 
formalnie jej nie będzie. Jaki będzie miała szkoła program - profilowanego, czy ogólniaka? 
 
Sekretarz 
Powiedział, że zaraz przyjdzie na posiedzenie Zarządu Pani Zuzanna Jaskuła – Kierownik 
Wydziału EKS i wyjaśni tę sprawę.  
 

- likwidacja Technikum Handlowego w Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 im. Mikołaja 
Kopernika w Środzie Śląskiej, 

 
Za pozytywnym zaopiniowaniem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
 
                                                                  Za - 5 W - 0 P - 0 
 

- likwidacji Szkoły Policealnej w Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 im. Mikołaja 
Kopernika w Środzie Śląskiej, 

 
Za pozytywnym zaopiniowaniem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
 
                                                                  Za - 5 W - 0 P - 0 
 

- przekształcenia Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Powiatowym Zespole 
Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Środzie Śląskiej, 

 
Za pozytywnym zaopiniowaniem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
 
                                                                  Za - 5 W - 0 P - 0 
 

-  likwidacji Szkoły Policealnej – Policealne Studium Socjalne w Środzie Śląskiej, 
 
Za pozytywnym zaopiniowaniem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
 
                                                                  Za - 5 W - 0 P - 0 
 

- przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Specjalnym Ośrodku Szkolno – Wychowawczym w 
Środzie Śląskiej, 

 
Za pozytywnym zaopiniowaniem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
 
                                                                  Za - 5 W - 0 P - 0 
 
Do sali weszła Pani Zuzanna Jaskuła- Kierownik Wydziału EKS  
 

cd. - likwidacji Liceum Profilowanego w Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 im. 
Mikołaja Kopernika w Środzie Śląskiej, 

 
Wicestarosta 
Zapytał, że jeśli jest likwidowana szkoła poprzez zaprzestanie naboru - to znaczy w jakiej szkole, 
jaki program będą mieli ci uczniowie, którzy są w tej chwili w drugiej klasie? 
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Zuzanna Jaskuła 
Odpowiedziała, że zawsze jest tak, jest to ustawowo zagwarantowane, że uczniowie którzy 
rozpoczęli naukę w dawnej szkole kontynuują ją do ukończenia tej szkoły.  Czyli uczniowie którzy 
są w drugiej klasie w Liceum Profilowanym idą programem starym Liceum Profilowanego, aż 
skończą szkołę drugą i trzecią klasę. 
 
Wicestarosta 
Zapytał, z jakim dniem szkoła zostanie zlikwidowana? 
 
Starosta 
Odpowiedział, że z dniem 31 sierpnia 2012 roku. 
 
Wicestarosta 
Stwierdził, że tej szkoły już nie będzie, a oni do tej szkoły będą chodzić. 
 
Zuzanna Jaskuła 
Odpowiedziała, że tak. Będą chodzić do tej szkoły i będą nadal używać nazwy. Mają 
zagwarantowane - rozpoczęli naukę i muszą w niej skończyć. Dzień 31 sierpnia 2012 roku jest de 
facto datą rozpoczęcia likwidacji szkoły, a data zakończenia likwidacji to jest 31 sierpień 2014 
roku. 
 
Wicestarosta 
Powiedział, że w takim razie nie będzie już uchwały ostatecznej, likwidacyjnej, bo to jest już ta. 
 
Zuzanna Jaskuła 
Odpowiedziała, że ta uchwała jest uchwałą likwidującą. Dodała, że wszystkie uchwały 
likwidacyjne uzyskały opinię zgodnie z procedurą – reprezentatywnych związków zawodowych, 
kuratorium oświaty. Wszystkie opinie są pozytywne. Uczniowie, rodzice wszyscy zostali 
powiadomieni za zwrotnym potwierdzeniem w ustawowym terminie. 
 
Starosta 
Zapytał co w sytuacji gdy drugoklasista w tym roku nie dostanie promocji do następnej klasy? 
 
Zuzanna Jaskuła 
Powiedziała, że to będzie jego problem. Stąd właśnie ta procedura powiadamiania uczniów i 
rodziców, że nie będą mieli możliwości powtarzania klasy. W takiej sytuacji rozpoczyna się 
edukację od początku.    
 
Za pozytywnym zaopiniowaniem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
 
                                                                  Za - 5 W - 0 P - 0 
 

- likwidacji Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych 
Nr 2 im. Wincentego Witosa w Środzie Śląskiej, 

 
Radny Chabraszewski 
Powiedział, że przypomina sobie kilka lat wstecz jak były rozmowy na temat wszystkich 
reform, które dotyczyły szkolnictwa. Cały czas nas przekonywano, że takie rozwiązanie jest 
najlepsze. Upłynęło kilka lat i jest następna reforma. Dodał, że było bardzo mocno 
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podkreślane, że taki sposób funkcjonowania to na pewno nie potrwa długo, przysporzy tylko 
koszty, a dzisiaj znowu zmiany. 
 
Radny Kaczmarek 
Powiedział, że był w Brzegu Opolskim w fabryce maszyn rolniczych i rozmawiał z 
konstruktorem, który powiedział, że mają nowych ludzi, którzy nie znają się na śrubach w 
sensie średnica, skok gwintu. Dodał, że byliśmy przeciwni wprowadzeniu tej reformy, nie 
kształcimy fachowców w ogóle i w przyszłości czeka nas straszna zapaść, jeśli chodzi o 
kadry. 
 
Radny Chabraszewski 
Powiedział, że na pewno nie taki sposób rozumowania, że wykształcenie ogólnokształcące 
na poziomie średnim, później jakiś taki szybki kurs dwu-trzytygodniowy robiony przez urzędy 
pracy doprowadzi do tego, że będziemy mieli fachowców albo będą to ludzie tacy przed 
którymi stoją otworem bramy wszystkich zakładów, które funkcjonują. Dodał, że to jest zbyt 
mało, to nie szkoli fachowców. 
 
Zuzanna Jaskuła 
Powiedziała, że założenia nowej reformy kształcenia zawodowego, to wszyscy pracodawcy 
podkreślają, że to idzie w dobrym kierunku, ale czy zda egzamin, okaże się po trzech latach 
jak to wyjdzie. Dodała, że jest po rozmowie z firmą Vorwerk gdzie po tych spotkaniach 
mieliśmy zapewnienie, że cała strefa zaangażuje się w wyposażenie pracowni, ale przed 
chwilą otrzymała informację, że oprócz Vorwerku jeszcze tylko jeden zakład się odezwał. 
 
Radny Kaczmarek 
Powiedział, że wcześniej czy później staniemy przed problemem i staną zakłady pracy, które 
nie będą miały fachowców. Dodał, że Powiat ma prawo, obowiązek dostarczyć kadry i 
powinno się to robić pod kątem środowiska, środowisko powinno się w to zaangażować. 
 
Zuzanna Jaskuła 
Zaznaczyła, że o tym mówiła i my to robimy. 
 
Radny Chabraszewski 
Powiedział, że należy bazować się na potrzebach  pracodawców. 
 
Zuzanna Jaskuła  
Powiedziała, że jesteśmy skłonni, jesteśmy po rozmowach, zakłady są zainteresowane 
zawodem mechatronik, ale to kształcenie o czym pracodawcy wiedzą i się na to zgodzili, 
możemy rozpocząć od września przyszłego roku 2013. 
 
Radny Kaczmarek 
Zapytał dlaczego nie w tym roku? 
 
Zuzanna Jaskuła 
Odpowiedziała, że za późno zapotrzebowanie zgłosili, są pewne procedury. 
 
Radny Kaczmarek 
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Powiedział, że ta baza szkoleniowa, która jest biedna, mizerna i należy bazę szkoleniową 
zaprojektować, skonsultować pod potrzeby tego przemysłu, niech oni uczestniczą w tym. 
 
Zuzanna Jaskuła 
Powiedziała, że Pan radny nie dał jej skończyć wypowiedzi, właśnie w tym kierunku trwają 
rozmowy. Pracodawcy są skłonni partycypować w urządzeniu pracowni, rozmowy trwają nad 
formą, czy zakłady maja zakupić sprzęt, czy mają dać pieniądze na to, czy nawet użyczyć. 
 
Radny Kaczmarek 
Powiedział, że Zarząd podejmuje te decyzje, to jest pierwszy raz w tej formie Zarząd jest 
informowany, chodzi o lokalizację, to jest cały zespół spraw. 
 
Zuzanna Jaskuła 
Powiedziała, że lokalizacja jest już ustalona - dwie sale w budynku po byłym Liceum 
Profilowanym. 
 
Radny Kaczmarek 
Zapytał, czy dwie pracownie wystarczą? 
 
Zuzanna Jaskuła 
Odpowiedziała, że na początek dwie pracownie wystarczą, ponieważ jedna pracownia 
dotyczy rysunku technicznego.  
 
Radny Kaczmarek 
Powiedział, że tutaj bardzo powierzchownie na ten temat rozmawiamy i należy do niego 
wrócić, zacząć od programu, który powinien być realizowany w tym zawodzie i jakie tam są 
przedmioty i wtedy przymierzyć się do tego jakie pracownie powinny być i jaka lokalizacja, od 
tego trzeba zacząć. 
 
Zuzanna Jaskuła 
Powiedziała, że może to tak wygląda, nie jest to tematem dzisiejszego posiedzenia  Zarządu 
i przy okazji to wyszło. Pan radny Kaczmarek nie uczestniczył w spotkaniach, które odbywały 
się na ten temat, gdzie szczegółowo przedstawiała program nauczania w danym zawodzie, 
jakiego typu pracownie muszą być, w co muszą być wyposażone, bo to wszystko jest w 
nowej podstawie programowej kształcenia. Dodała, że tutaj nikt niczego nie musi wymyślać i 
na komisjach stałych Rady Powiatu zostało to przedstawione wraz z założeniami reformy. 
Powiedziała, że praca cały czas nad tym trwa. 
 
Radny Kaczmarek 
Powiedział, że ma nadzieję, że Pani Kierownik poinformuje w najbliższym czasie Zarząd o 
tych sprawach. 
 
Zuzanna Jaskuła 
Powiedziała, że na pewno poinformuje Zarząd o kosztach, bo to jest istotne. 
 
Radny Kaczmarek 
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Zaznaczył, że o to mu chodzi, że przyjdzie Pani Kierownik w odpowiednim momencie i powie 
ile to kosztuje, tu nie ma jeszcze bazy i za jakiś czas Zarząd stanie przed olbrzymim 
problemem. 
 
Zuzanna Jaskuła 
Powiedziała, że nie i dlatego daliśmy sobie na to rok czasu, to się nie stanie z dnia na dzień. 
 
Radny Kaczmarek 
Zapytał kto dał sobie rok, bo Zarząd nie, czy Pani? 
 
Starosta 
Powiedział, że Zarząd. 
 
Zuzanna Jaskuła 
Powiedziała, że jest zespół który się tym zajmuje. Zaprosiła Pana Kaczmarka na kolejne 
spotkania i dodała, że dopilnuje tego, aby Pan Kaczmarek dostał zaproszenie na kolejne 
spotkanie w tej sprawie. 
 
Przewodniczący Rady 
Powiedział, że należałoby również zaprosić Przewodniczącą Komisji Oświaty. 
 
Radny Kaczmarek 
Powiedział, że powinien uczestniczyć Pan Starosta, Pan Przewodniczący, członkowie 
Zarządu, jeśli będzie przygotowana już taka dyskusja o konkretach, aby zdawać sobie 
sprawę co nas czeka. 
 
Zuzanna Jaskuła 
Powiedziała, że Pan Starosta uczestniczy we wszystkich spotkaniach. 
 
Starosta 
Powiedział, że te uchwały które w tej chwili są opiniowane są uchwałami porządkującymi 
stan rzeczy, który mamy. Były wcześniej decyzje między innymi o dwóch pracowniach, które 
będą zlokalizowane w budynku po byłym Liceum Profilowanym i spotkania się odbywają. 
Trafił do nas jako jedyny od wielu lat zakład Vorwerk. Dodał, że to był pierwszy zakład, 
pierwszy prezes który był zainteresowany tematem współpracy z nami. Zaznaczył, że chce 
zdementować wcześniejsze oskarżenia, że organ prowadzący nie wsłuchuje się w głos 
zakładów pracy. To była pierwsza wizyta od wielu lat, konkretna, zakład który przyszedł 
powiedział, że chce mieć tak wykwalifikowanych pracowników, chce pomóc ich wykształcić i 
wie, że to będzie trwało minimum trzy lata. 
     
Za pozytywnym zaopiniowaniem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
 
                                                                  Za - 5 W - 0 P - 0 
 

- likwidacji Policealnej Szkoły Zawodowej w Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 im. 
Wincentego Witosa w Środzie Śląskiej, 

 
Za pozytywnym zaopiniowaniem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
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                                                                  Za - 5 W - 0 P - 0 
 

- likwidacji Technikum Uzupełniającego dla Dorosłych w Powiatowym Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych 
Nr 2 im. Wincentego Witosa w Środzie Śląskiej, 

 
Za pozytywnym zaopiniowaniem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
 
                                                                  Za - 5 W - 0 P - 0 
 

- likwidacji Zasadniczej Szkoły Zawodowej dla Dorosłych w Powiatowym Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 2 im. Wincentego Witosa w Środzie Śląskiej, 

 
Za pozytywnym zaopiniowaniem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
 
                                                                  Za - 5 W - 0 P - 0 
 

-  przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej Nr 2 w Powiatowym Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 2 im. Wincentego Witosa w Środzie Śląskiej, 

 
Za pozytywnym zaopiniowaniem powyższej uchwały, członkowie Zarządu głosowali: 
 
                                                                  Za - 5 W - 0 P - 0 

 
- przyjęcia logo Powiatu Średzkiego oraz określenia zasad jego używania. 

 
Wicestarosta 
Powiedział, że odbył się jeden konkurs, który nie został rozstrzygnięty, termin został wydłużony. 
W drugiej edycji konkursu wpłynęło 19 propozycji, jedna propozycja została wybrana. Przedstawił 
członkom Zarządu wybrane logo. Odczytał uzasadnienie „Logo Powiatu Średzkiego nawiązuje do 
wieży przy kościele św. Andrzeja w centrum Środy Śląskiej. Jest to charakterystyczny punkt 
miasta i całego powiatu. W kształt wieży wpisana jest uproszczona, dla większej czytelności, 
forma korony ze Skarbu Średzkiego. Kolorystyka znaku to barwy zainspirowane herbem i flagą 
powiatu. Liternictwo powiązano z formą loga, aby znak nabrał zwartego charakteru.” Powiedział, 
że niektórzy członkowie komisji mieli drobną uwagę, że jeśli jest pięć gmin Powiatu Średzkiego to 
powinno być 5 blank, a nie cztery. Autor loga zaproponował formę z pięcioma blankami. Dodał, 
że jest profesjonalnie wykonane, różne wersje kolorystyczne, bo logo ma to do siebie, że nie jest 
to herb, którego nie wolno ruszyć. 
 
Radny Kaczmarek 
Powiedział, że jest to bardzo ładne logo tylko, że nie Powiatu, bo Powiat to jest pięć gmin, to nie 
jest drobna uwaga tylko zasadnicza wartość Powiatu. Dodał, że to logo nie ma żadnego związku 
ani z Malczycami, ani z Kostomłotami, ani z Gminą Miękinia, ani z Gminą Udanin, to jest po 
prostu logo dla Środy Śląskiej, bardzo ładnie zrobione. Powiedział, że należałoby się jeszcze nad 
tym zastanowić, każda Gmina ma herb, może jakiś taki wspólny element tego znaleźć, żeby to 
było nawiązanie do tych gmin. 
 
Wicestarosta 
Powiedział, że prace były z terenu całej Polski w pierwszej 30, w drugiej 19, czyli 49 prac. 
Zaznaczył, że oczywiście były takie prace w których była symbolika wszystkich gmin, tylko 
pytanie co to jest logo i w jakim celu ma służyć, jeżeli logo ma być na długopisie promocyjnym 
Powiatu Średzkiego to jeśli będzie to logo na którym będzie kłos z Udanina, winogrona z Miękini, 
wieża ze Środy Śląskiej i jeszcze kilka to na długopisie będzie to szara plama. 
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Starosta 
Powiedział, że można wrócić za chwilę do tego tematu, ponieważ to jest istotna uchwała. 
Zaproponował, aby przesunąć tą sprawę do „spraw różnych”. Zaznaczył, że ufa osobom 
powołanym do komisji konkursowej w tej sprawie, które miały ciężki orzech do zgryzienia. 
 
Wicestarosta 
Dodał, że trzy osoby w komisji to plastycy. 
 
Starosta 
Powiedział, że odkładamy tę sprawę do punktu „sprawy różne”, zostaną przyniesione pozostałe 
prace, aby członkowie Zarządu mogli je przejrzeć. 
       
Radny Kaczmarek 
Powiedział, że członkowie Zarządu wybierają logo, które ma być znakiem rozpoznawczym 
Powiatu i zarzucą nam wójtowie, Rady Gmin jak oni mogą się identyfikować z tym znakiem. 
 
Starosta 
Powiedział, że z drugiej strony siedzibą Powiatu jest Środa Śląska, więc każdy może wysuwać 
argumenty.  
 
Do sali weszła Pani Katarzyna Misiuna – Dyrektor PCPR w Środzie Śląskiej.  
 
Salę opuścił Józef Chabraszewski – członek Zarządu Powiatu. 
Obecnych 4 członków Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej 
 
Ad.6/ Przyjęcie stanowiska w sprawie: 
 

- wniosku Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, dotyczącego przeznaczenia z kosztów obsługi zadań 
PFRON kwoty 10 000 zł. na opłacenie ekspertyz budowlanych związanych z likwidacją barier 
architektonicznych u osób indywidualnych niepełnosprawnych, 

 
Sekretarz 
Powiedział, że ten wniosek PCPR-u został załatwiony projektem uchwały Rady Powiatu w 
sprawie zmiany w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2012 przedłożonym przez 
Panią Skarbnik na dzisiejsze posiedzenie, gdzie zostało dokonane zwiększenie budżetu PCPR-u. 
 
Skarbnik 
Wyjaśniła, że w sprawie wszystkich pism z PCPR-u rozmawiała z Panią Dyrektor, która prosiła o 
zwiększenie o 10 tys. zł. z tytułu obsługi PFRON-u na bariery architektoniczne, natomiast w 
trakcie rozmowy wyszło, że budżet PCPR –u został obniżony o refundację ze Środowiskowego 
Domu Samopomocy i kwotę 14 608 zł przeznaczyliśmy na wynagrodzenia w PCPR, ponieważ 
nie ma więcej środków, żadne inne zwiększenia na zadania PCPR nie idą. Jeśli chodzi o 
ekspertyzy, to zostało ustalone, że należy realizować te zadania na które nas stać w ramach 
posiadanego budżetu. 10 tys. zł. zostało wprowadzone z PFRON-u po stronie dochodowej, 
natomiast 14 608 zł. jeszcze z pozostałych środków w sumie na wynagrodzenia, w tym jest te 10 
tys. zł.  
 
Katarzyna Misiuna 
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Powiedziała, że w takiej sytuacji będzie się starać wygospodarować ze środków jednostki na 
niezbędne ekspertyzy budowlane na usuwanie barier architektonicznych. 
 
Starosta 
Zaproponował, aby przyjąć stanowisko dotyczące przeznaczenia z kosztów obsługi zadań 
PFRON kwoty 10 000 zł. na opłacenie ekspertyz budowlanych związanych z likwidacją barier 
architektonicznych u osób indywidualnych niepełnosprawnych i postanowić o zwiększeniu 
budżetu PCPR w Środzie Śląskiej o kwotę 14 608 zł. na wynagrodzenia osobowe 
pracowników, a  PCPR w miarę możliwości dokona wygospodarowania z budżetu jednostki  
środków finansowych na w/w cel.  
 
Za przyjęciem stanowiska w powyższej sprawie członkowie Zarządu Powiatu glosowali: 
 

ZA – 4  P – 0  W – 0 
 
- przyznawania rodzinom zastępczym dofinansowania do wypoczynku dzieci poza miejscem 
zamieszkania oraz jednorazowe świadczenie związane z przyjęciem dziecka do rodziny zastępczej, 

 
Katarzyna Misiuna – Dyrektor PCPR w Środzie Śląskiej 
Powiedziała, że w związku ze zmianą ustawy część zadań to są zadania obowiązkowe i to są 
tylko te świadczenia, które co miesiąc dostaje rodzina zastępcza na dziecko; w przypadku 
rodziny spokrewnionej – 660 zł, w przypadku rodziny niespokrewnionej, niezawodowej i 
zawodowej – 1 000 zł i ewentualnie jak dziecko jest niepełnosprawne jest dodatkowy dodatek – 
200 zł. Jest 11 rodzin które zostały na starych zasadach, bo ustawa wprowadziła taki okres 
przejściowy. Powiedziała, że tylko na świadczenia dla dzieci potrzebujemy w tym roku tak jak 
było zaplanowane ok. 1 892 000 zł. W budżecie mamy 1 311 000 zł, czyli jakby na te świadczenia 
typu dla dzieci już nam brakuje 580 tys. zł., a dodatkowo rodziny składają jeszcze wnioski na 
świadczenia, które są fakultatywne, czyli jest tam zapis, że Starosta może przyznać. Takie 
świadczenia to są jednorazówki, to się przyznaje wtedy kiedy dziecko przychodzi do rodziny 
zastępczej. Dodała, że w starej ustawie o pomocy społecznej wysokość tego świadczenia była 
szacowana w wysokości 2 470 zł na dziecko, nigdy takich świadczeń nie dawaliśmy, to było około 
500 zł. do 1 000 zł. w zależności jak zamożna rodzina przyjmowała dziecko, teraz jest to 
świadczenie fakultatywne. Zaznaczyła, że są ogromne braki w świadczeniach podstawowych, a 
rodziny zaczęły występować na wakacje dla dzieci i tutaj w ustawie jest zapis, że Starosta może 
przyznać, wysokość nie została określona.  
        
Starosta 
Zaproponował, aby przyjąć następujące stanowisko, że ze względu na brak środków 
finansowych w budżecie Powiatu, o nie dofinansowaniu fakultatywnych zadań przypisanych 
powiatowi, a sukcesywnie w miarę możliwości finansowych będą zwiększane środki 
finansowe na zadania obligatoryjne finansowane przez powiat. 
 
Za przyjęciem stanowiska w powyższej sprawie członkowie Zarządu Powiatu glosowali: 
 

ZA – 4  P – 0  W – 0 
 
- wniosku Dolnośląskiego Stowarzyszenia Dzieciom i Młodzieży z MPDz „OSTOJA” we Wrocławia o 
odroczenie terminu wypowiedzenia użytkowania powierzchni przy ul. Kilińskiego 30 w Środzie Śląskiej do 
czasu rozwiązania problemów lokalowych, 

 
Przewodniczący Rady 
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Powiedział, że w tym temacie Pan Wójt Gminy Malczyce określił się, że może przeznaczyć 
dół szkoły na działalność stowarzyszenia.  
 
Wicestarosta 
Powiedział, że w Dębicach jest wolna szkoła. 
 
Starosta 
Powiedział, że Pani Dyrektor Misiuna sprawdziła, że taka możliwość mogłaby być w Piersnie. 
 
Przewodniczący Rady 
Powiedział, że oni za bardzo nie chcą, bo do Piersna trzeba dojechać, a gro dzieci jest ze 
Środy Śląskiej. 
 
Radny Pierzchalski 
Powiedział, że do takich miejscowości nie ma połączeń busami, a oni głównie busami 
jeżdżą. 
 
Katarzyna Misiuna  
Wyjaśniła, że do Piersna nie ma problemu z dojazdem. 
 
Starosta 
Powiedział, że rodzice tych dzieci są zmotoryzowani, nie jeżdżą busami tylko samochodami. 
 
Radny Pierzchalski 
Powiedział, że z jego Gminy jeżdżą busami. 
 
Starosta 
Powiedział, że jeszcze sprawdzona zostanie szkoła w Krynicznie, jest Piersno i propozycja 
Wójta Gminy Malczyce.  
 
Radny Kaczmarek 
Powiedział, że zaproponować można, a decyzje oni podejmą. 
 
Starosta 
Odpowiedział, że stowarzyszenie podejmie decyzję, ale należy im pomagać. Zaproponował, 
aby odroczyć termin wypowiedzenia użytkowania powierzchni przy ul. Kilińskiego 30 w 
Środzie Śląskiej do dnia 31 grudnia 2012 r. 
 
Za przyjęciem stanowiska w powyższej sprawie członkowie Zarządu Powiatu glosowali: 
 

ZA – 4  P – 0  W – 0 
 

- wstępnego raportu firmy Benefit Consulting Group S.C.  odnośnie optymalizacji kosztów w kategorii 
energii elektrycznej dla Powiatu Średzkiego, 

 
Sekretarz 
Powiedział, że to jest firma, której zleciliśmy nieodpłatnie przeanalizowanie wszystkich wydatków 
energetycznych. Firma zrobiła to i zaproponował pewne rozwiązania, przedstawione w 
materiałach na dzisiejsze posiedzenie Zarządu. Rynek energii energetycznej dzieli się dzisiaj 
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jakby na dwa elementy: pierwszy, jeżeli chodzi o przesył i tutaj w całej Polsce są takie same 
stawki i tutaj jesteśmy skazani na Tauron. Drugim elementem jest sprzedaż energii i tu 
rzeczywiście jest możliwość wyboru podmiotu. Zgłosiła się firma, która zaproponowała wykonanie 
bezpłatnego audytu i przedstawienie możliwości oszczędności. Ta firma nie chce pieniędzy za 
wykonany audyt, odpłatność będzie wtedy kiedy po przetargu odnośnie wyboru sprzedawcy 
energii pobierana procentowo w zależności od oszczędności. Jeżeli oszczędność będzie duża to 
w tym momencie będzie odpłatność w wysokości 16% realnych oszczędności, jeżeli niższa to 
14%, jeśli nie pojawią się oszczędności to nic nie płacimy. 
 
Skarbnik 
Zapytała, jak będą obliczane oszczędności? Mowa jest tutaj o realnych oszczędnościach 
miesięcznie. Starostwo na energię elektryczną ma prognozy. Zapytała, czy my nie potrafilibyśmy  
bez tej firmy znaleźć najtańszego dostawcy energii elektrycznej, sami, czy należy płacić za to? 
 
Przewodniczący Rady 
Powiedział, że należy zrobić audyt wewnętrzny jakie jest zużycie, oni gwarantują, że znajdą 
tańszego dostawcę i oni tego dopilnują. 
 
Sekretarz 
Zaznaczył, że to może być nadal Tauron, jeżeli przystąpi do przetargu i go wygra. 
 
Skarbnik 
Zapytała, czy sami nie możemy ogłosić przetargu? 
 
Sekretarz 
Odpowiedział, że nie znamy się na tym segmencie działalności, a należy przygotować 
specyfikację.  
 
Starosta 
Zapytał, jak oni udowodnią, że jest oszczędność, jak porównać rok do roku, że jest oszczędność, 
kiedy im wypłacą tą prowizję? 
 
Przewodniczący Rady 
Powiedział, że poza domem dziecka i szkoła ma wielki odbiór to tam jest rozliczenie miesięczne z 
faktycznego zużycia, natomiast w pozostałych jest prognoza i można rozliczyć tylko w skali roku.  
 
Starosta 
Powiedział, że ten temat jest ważny i dobrze byłoby gdyby Pan Przewodniczący na spokojnie 
przeanalizował ten materiał i zaproponował przeniesienie przyjęcia stanowiska w tej sprawie na 
następny Zarząd. 
 
Za przeniesienie powyższej sprawy na następne posiedzenie Zarządu Powiatu członkowie 
Zarządu Powiatu glosowali: 
 

ZA – 4  P – 0  W – 0 
 

- zbycia w drodze bezprzetargowej mienia Powiatu: w obrębie Lipnica oraz w obrębie Chomiąża, 
 
Starosta 



14 
 

Zaproponował, aby postanowić o sprzedaży w/w nieruchomości w trybie bezprzetargowym 
przyjmując kwotę zbycia w wysokości 74 644 zł. określonej przez rzeczoznawcę 
majątkowego. 
 
Za przyjęciem stanowiska w powyższej sprawie członkowie Zarządu Powiatu glosowali: 
 

ZA – 4  P – 0  W – 0 
 

- nieruchomości położonej w obrębie Osiek, 
 
Wicestarosta 
Powiedział, że odbył się kolejny przetarg, zgłosiła się firma, która chciała tą nieruchomość, 
przez miesiąc nie dostarczyli zaświadczenia z ZUS –u, z Urzędu Skarbowego. Na dzisiaj 
firma twierdzi, że jest w stanie uzupełnić. W międzyczasie wpłynęła oferta firmy Bisek, która 
jest zainteresowana wzięciem udziału w rokowaniach, żeby to wydzierżawić. Nie złożyli 
oferty, ponieważ nikt nie jest w stanie zagospodarować tej działki w ciągu trzech lat, umowa 
na trzy lata jest nierealna do zagospodarowania. Firma Bisek jest gotowa negocjować,  
wziąć udział w negocjacjach na temat umowy dzierżawy pod warunkiem, że będą mieli 
umowę na 10 lat. 
 
Starosta 
Zaproponował, aby przyjąć stanowisko polegające na unieważnieniu trzeciego przetargu 
oraz uznać o potrzebie ogłoszenia rokowań na wydzierżawienie w/w nieruchomości, 
pozostawić dotychczasowy składu komisji, nie określać warunków minimalnych dla procesu 
rokowań, a o ewentualnym wydłużeniu okresu dzierżawy na 10 lat będzie rozstrzygane po 
zakończeniu rokowań. 
 
Za przyjęciem stanowiska w powyższej sprawie członkowie Zarządu Powiatu glosowali: 
 

ZA – 4  P – 0  W – 0 
 
- nieodpłatnego przekazania na rzecz Gminy Miękinia drogi powiatowej nr 2051 D relacji Krępice – 
granica powiatu średzki/wrocławski – ciąg ulicy Leśnej w Krępicach na terenie Gminy Miękinia 
stanowiącej własność Powiatu Średzkiego. 

 
Starosta 
Zaproponował, aby przekazać na rzecz Gminy Miękinia drogę powiatową nr 2051 D relacji 
Krępice – granica powiatu średzki/wrocławski – ciąg ulicy Leśnej w Krępicach na terenie 
Gminy Miękinia stanowiącej własność Powiatu Średzkiego i postanowić o wszczęciu 
procedury w tym zakresie. 
 
Za przyjęciem stanowiska w powyższej sprawie członkowie Zarządu Powiatu glosowali: 
 

ZA – 4  P – 0  W – 0 

Ad. 8/ Sprawy różne. 
 
Wicestarosta 
Powiedział, że 10 dni temu mieliśmy poważną wizytę radnego, sołtysa z Cesarzowic. Tam po 
lewej stronie, patrząc na płot Stanisława Bartkiewicza zdarzyło się, że trzy dziury były w 
jednym tygodniu. Tak jadą przez Cesarzowice, że najczęściej tir, chociaż często osobówki, 
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przejeżdżają przez chodnik i wpadają do Bartkiewicza do ogródka. Nie wie czy układ tych 
zakrętów jest taki. Były różne propozycje, można postawić znak ograniczenia 20 kilometrów i 
będzie to samo, ale to nic nie da. Jest możliwość zainstalowania świateł z czujnikiem 
radarowym, jeżeli ktoś jedzie szybciej niż ustawione zapala się czerwone światło i trzeba 
stanąć, poczekać 10 sekund i zapala się zielone. Każdy wiedząc, że są takie światła musi 
zwolnić, żeby nie stać.  
 
Starosta 
Zapytał, jakie są tego koszty? 
 
Wicestarosta 
Powiedział, że koszty takiego rozwiązania są na poziomie 35 tys. zł. jednorazowo.  
 
Przewodniczący Rady 
Powiedział, że zrobienie przyciskanych świateł będzie to precedens i będzie miało 
konsekwencje, że jak w Cesarzowicach jest, to inne miejscowości też będą chciały. 
Zaproponować rozwiązanie przez Wydział Dróg i dać do Komisji Bezpieczeństwa Ruchu 
Drogowego. 
 
Radny Kaczmarek  
Obejrzał wszystkie zgłoszone w konkursie propozycje loga Powiatu Średzkiego. 
       
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia logo Powiatu Średzkiego oraz 
określenia zasad jego używania zostało przeniesione na następne posiedzenie 
Zarządu Powiatu. 

Sekretarz 
Przypomniał, że termin rozstrzygnięcia jest do końca czerwca.  
 
Przewodniczący Rady 
Powiedział, że na roboczym spotkaniu Pan nadleśniczy Nadleśnictwa Miękinia 
zaproponował, albo ja mu zaproponowałem, że on przejąłby drogę powiatową relacji 
Przedmoście – Kobylniki. Jest to droga polna, nieprzejezdna przez las prowadząca. Temat 
jest otwarty, jeżeli Zarząd zaakceptuje tą propozycję możemy poprosić Pana Nadleśniczego 
na posiedzenie Zarządu.     
 
W związku z wyczerpaniem porządku Starosta zamknął posiedzenie. 
 
 
Protokół sporządziła          
         (-) 
Maria Pstrowska                                            PODPISY:  
 
                                                                        Sebastian Burdzy.................(-)....................... 
 
 
                                                                        Mieczysław Kudryński .........(-)....................... 
 

 
  Czesław Kaczmarek…………(-)……………… 
 
 
  Grzegorz Pierzchalski ……(-)………………... 
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                                                                       Józef Chabarszewski ...............(-)..................... 
 
 
                                                                       Mariusz Żałobniak............(-)........................... 
 
 
                                                                       Janina Gawlik …………(-)……………………… 
 
 
 

 
 


